

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN M.KULASEGARAN [IPOH BARAT]
TARIKH : 19 NOVEMBER 2020 (KHAMIS)

SOALAN

Minta **MENTERI PENGAJIAN TINGGI** menyatakan jumlah graduan yang terjejas peluang mendapatkan pekerjaan selepas tamat pengajian akibat impak daripada COVID-19.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian amat prihatin dan mengambil berat terhadap nasib graduan yang terjejas peluang untuk mendapatkan pekerjaan akibat kesan pandemik COVID-19 yang melanda negara. Adalah dianggarkan pada tahun 2020, sejumlah 300,000 graduan bakal menamatkan pengajian masing-masing. Daripada jumlah tersebut, kementerian mengunjurkan sebanyak 25 peratus atau 75,000 graduan yang mungkin akan terjejas peluang mendapat pekerjaan dalam tempoh enam (6) bulan selepas menamatkan pengajian.

Dalam memastikan kebolehpasaran graduan ditingkatkan terutamanya pasca pandemik COVID-19, sejumlah RM100 juta telah diperuntukkan melalui inisiatif PENJANA kepada Kementerian Pengajian Tinggi (KPT) untuk melaksanakan Program PENJANA KPT-CAP. Program-program yang berbentuk latihan kemahiran jangka pendek dan sederhana ini dijangka dapat memberikan manfaat dan nilai tambah kepada sejumlah 20,000 graduan universiti awam, politeknik dan kolej komuniti.

NO. SOALAN : 45

Kementerian dengan kerjasama pihak TEKUN Nasional turut memperkenalkan Skim Pembiayaan Mikro dengan peruntukan sebanyak RM20 juta bagi membantu mahasiswa mengembang dan meningkatkan perniagaan masing-masing. Inisiatif ini disasarkan dapat membantu sekurang-kurangnya 20,000 orang peserta. Pihak PUNB pula akan membiayai program keusahawanan berkonsepkan mentor-mentee untuk membolehkan bimbingan secara langsung daripada usahawan-usahawan yang telah berjaya. Program ini dijangka akan memberi manfaat kepada sekurang-kurangnya 500 orang pelajar.

Kementerian turut melaksanakan program padanan pekerjaan kepada graduan dengan kerjasama PERKESO. Graduan-graduan yang berdaftar di *Portal Graduates Reference Hub for Employment and Training* atau ringkasnya GREaT yang diselia oleh KPT akan dipadankan dengan kekosongan jawatan di syarikat-syarikat yang berdaftar melalui portal MyFutureJobs di bawah seliaan PERKESO.

Selain itu, bantuan kewangan juga ditawarkan kepada mereka yang ingin melanjutkan pengajian ke peringkat yang lebih tinggi. Antara inisiatif tersebut adalah seperti MyBrain Science dan Biasiswa Menteri Pengajian Tinggi. Dalam usaha mempelbagaikan lagi sumber pembiayaan kewangan kepada pelajar, kementerian turut berkerjasama rapat dengan Yayasan Tenaga Nasional bagi menyediakan pembiayaan kewangan kepada pelajar yang berkelayakan melalui program *My Brighter Future (MyBF)*.

Sekian, terima kasih.